
   
 

27. januar 2021 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Har Naalakkersuisut et overblik over, hvor mange husstande, der har monteret en varmepumpe? 

 

2. Hvilke fordele ser Naalakkersuisut ved at flere husstande får monteret en varmepumpe? 

 

3. Er Naalakkersuisut enig i, at det her i landet vil være både klimavenligt og en økonomisk besparelse for 

den enkelte at få monteret en varmepumpe? 

 

4. Vil Naalakkersuisut tage initiativ til, at man som borger kan få tilskud til at montere en varmepumpe? 

 

5. Vil det være teknisk muligt at oprette en pulje på Finansloven, hvorfra borgere kan søge om tilskud til, 

at få monteret en varmepumpe? 

 

5a. Hvad vil det koste at administrere sådan en ordning? 

 

6. Vil det være teknisk muligt at afsætte midler fra Miljøfonden til tilskud til varmepumper, da 

varmepumper jo er miljøvenlige? 

 

7. Kan Naalakkersuisut oplyse andet i relation til emnet? 

(Medlem af Inatsisartut Nivi Olsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Herhjemme er vi rigtig gode til at producere klimavenlig energi. Det skal vi blive ved med.  

 

Opvarmning af vores huse/lejligheder er en stor nødvendighed, og er samtidig en udgiftskrævende og 

energislugende post på budgettet. Opvarmning ved hjælp af en varmepumpe kan reducere 

omkostningerne og er samtidig bedre for både miljø og klima. 

 

Jeg anser det på den baggrund for en god idé at få udbredt monteringen af varmepumper i hele landet. 

 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


